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APIA: Demarează campania de
primire a cererilor unice de
plată pentru 2019!

Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru
Agricultură (APIA) demarează, vineri, 1
martie, campania de primire a cererilor unice
de plată pentru 2019, ultima zi de depunere
fiind 15 mai, potrivit unui comunicat APIA.
Cererile unice de plată se depun la centrele
judeţene APIA în cazul fermierilor care
solicită o suprafaţă mai mare de 50 de
hectare de teren agricol şi la centrele locale
APIA în cazul fermierilor care solicită o
suprafaţă mai mică sau egală cu 50 de
hectare de teren agricol, scrie sursa citată. 
Fermierii vor depune o singură cerere, chiar
dacă deţin suprafeţe de teren în diferite
localităţi sau judeţe.

Potrivit sursei citate, arendatorul,
concedentul, locatorul şi/sau comodantul nu
beneficiază de plăţi pentru terenul sau
animalele arendate, concesionate, închiriate
şi/sau împrumutate spre folosinţă.

România, în calitate de stat membru al
Uniunii Europene, beneficiază de fonduri
europene, prin aplicarea schemelor de
plăţi/măsurilor de sprijin/ajutoarelor naţionale
tranzitorii, ca mecanisme de susţinere a
producătorilor agricoli, respectiv: schema de
plată unică pe suprafaţă (SAPS), plata
redistributivă, plata pentru practici agricole
benefice pentru climă şi mediu, plata pentru
tinerii fermieri, plata pentru micii fermieri,
schema de sprijin cuplat în sectorul vegetal
şi zootehnic.

De asemenea, fermierii români primesc
subvenţii pentru măsurile compensatorii de
dezvoltare rurală: Măsura 10 - Agromediu şi
climă, Măsura 11 - Agricultura ecologică,
Măsura 13 - Plăţi pentru zone care se
confruntă cu constrângeri naturale sau alte
constrângeri specifice (PNDR 2014-2020),
dar şi ajutoare naţionale tranzitorii (ANT)
care se acordă în sectorul vegetal şi
zootehnic.

Suma totală alocată României din
Fondul European de Garantare Agricolă
(FEGA) în 2019 se ridică la 1,94 miliarde de
euro.

Pentru a utiliza eficient timpul pe care
APIA l-a rezervat pentru primirea cererilor în
campania 2019, fermierii sunt rugaţi să se

prezinte la data şi ora la care sunt
programaţi conform invitaţiei primite.
“În ce priveşte numărul de fermieri ce vor fi
controlaţi pe teren în anul 2019, având în
vedere rezultatele controalelor din anul
2018, APIA preconizează o scădere a
acestora. Acest număr este variabil şi
depinde în mare măsură de numărul de
scheme solicitate de fermieri şi de riscuri.
Precizăm că pe fluxul de selectare la control
fermierii care au modificări ale cererilor de
sprijin faţă de anul anterior pot fi selectaţi la
control şi în anul curent cu o probabilitate
mai mare faţă de cei care nu au modificări
ale cererilor unice de plată”, scrie APIA.

Pe scurt.

LEGEA PENSIILOR 2019. Ce spune ministrul Muncii

Sume importante! Recalcularea pensiilor 
va aduce bani în plus

 Două state africane ne întrec la educație financiară...

Recalcularea pensiilor este un
proces anevoios, dar la finalul
acestuia, mulți pensionari vor avea de
câștigat sume importante. Nu mai
puțin de 100.000 de pensionari sunt
vizați de această modificare la legea
pensiilor. Recalcularea pensiilor a
început la 1 octombrie, Casa Naţională
de Pensii Publice (CNPP) preconizând
că procesul va dura până pe 30
septembrie 2019. O altă veste bună
pentru pensionari este că majorările
vor fi aplicate încă de la data începerii
recalculării, chiar dacă deciziile de
creştere a pensiilor vor fi gata abia
anul viitor. Marius Budăi, ministrul
Muncii, anunţă că nu mai puţin de
100.000 români vor avea de câştigat
de pe urma acestei modificări, iar
creşterea va fi una substanţială, de
aproximativ o treime. CNPP promite că
până la finalul lunii noiembrie, vor fi
recalculate toate pensiile care intră
sub incidenţa Legii 221/27 iulie 2018,
lege aflată în vigoare în momentul de
faţă.. Aceasta are două categorii de
dispoziţii, vizând de asemenea două
categorii diferite de persoane:

cele care vor solicita deschiderea
drepturilor de pensii începând cu luna
august 2018, atât din punct de vedere
al reducerii vârstei standard de
pensionare, cât şi din punct de vedere
al stagiului complet de cotizare care se
utilizează la determinarea punctajului
mediu anual;  

anumite categorii de pensionari cu
drepturi în plată, care vor beneficia de
recalcularea acestor drepturi prin
utilizarea – la determinarea punctajului
mediu anual – a unui stagiu complet
de cotizare mai mic decât cel utilizat
iniţial.  

Potrivit CNPP, sunt avute în
vedere:

I.    persoanele care au realizat un
număr determinat de ani în condiţiile
fostei grupe I de muncă (anterior datei
de 01.04.2001) şi în condiţii speciale
de muncă, pentru care vârsta standard
de pensionare se reduce cu 1 până la
12 ani, în funcţie de numărul de ani de
stagiu de cotizare realizaţi în aceste
condiţii, sub rezerva realizării stagiului
complet de cotizare prevăzut de legea
nr. 263/2010;  

II.   anumite categorii socio-
profesionale care sunt încadrate în
condiţii speciale de muncă şi care
beneficiază de o reducere mai mare
de 12 ani a vârstei standard de
pensionare, precum şi de un cuantum
majorat al pensiei prin utilizarea  - la
determinarea punctajului mediu anual
– a unui stagiu complet de cotizare
mai mic decât cel general; sub rezerva
realizării unui anumit număr de ani
lucraţi în aceste locuri de muncă;

III.   pensionari care au beneficiat
de majorarea prevăzută la art.169`1 şi
care – până la   data de 31.12.2015 –
au avut drepturi stabilite sau
recalculate prin utilizarea unui stagiu
de cotizare mai mic decât cel general,
datorită unor reglementări cu caracter
special sau a dispoziţiilor unor hotărâri
judecătoreşti;  

IV.   pensionari cu drepturi
deschise între data de 01.01.2011 şi
data intrării în vigoare a prezentei legi
şi care au desfăşurat un număr
determinat de ani în condiţiile  speciale
prevăzute la art. 30 alin.1, lit. d). e) şi f)
din Legea nr.263/2010.

Scăderile bursiere de la finalul
anului trecut semnalează perspective
economice care ar trebui să ne
îngrijoreze, este de părere
președintele Bursei de Valori
București (BVB), Lucian Anghel - „Am
văzut la finele anului trecut o scădere
extrem de puternică. Probabil acest șir
de scăderi a fost cel mai mare din
ultimii zece ani ai pieței de capital (și

după șase ani de creștere a indicelui
principal -  BET!). Se spune ca piața
are întotdeauna dreptate. Acestă
scădere semnalează perspective
economice îngrijorătoare. Sunt mult
analiști și investitori care au dat acest
semnal. Acest lucru ar trebui să fie
luat în calcul extrem de serios“. El a
subliniat că politicul și economicul
trebuie să facă o alianță - „În

România, mediul privat generează
aproape 80% din valoarea adăugată.
Dacă dorim prosperitate, nu poate fi
ignorat“. Anghel a vorbit și despre
nivelul scăzut de educație financiară
din România, amintind că Rwanda și
Ciad, două state din Africa, sunt
înaintea noastră la acest capitol...

Paul NĂSĂUDEANU

Asociațiile de elevi
din România
condamnă

recentele declarații ale
ministrului Educației,
Ecaterina Andronescu,
conform cărora soluția
pentru asigurarea securității
în unitățile de învățământ ar
fi introducerea uniformelor
obligatorii.

“Considerăm ca fiind
foarte grav faptul că
problema siguranței în școli nu este
înțeleasă de către reprezentanții
autorității, fiind propuse măsuri fără un
impact real în soluționarea acesteia.
Tragem un semnal de alarmă asupra
faptului că introducerea uniformelor
școlare este o măsură pur
demagogică deoarece ea nu
substituie prezența unor agenți de
securitate special instruiți în sensul
asigurării siguranței persoanelor din
instituții publice, acestea fiind doar un
alt mod de identificare a elevilor, fapt

ce se poate realiza și pe baza
carnetului de elev. Totodată, conceptul
de uniformă obligatorie este unul vag,
accesul elevilor în școală neputând fi
interzis pe motivul nepurtării
uniformei, conform art. 14, lit. c)
dinStatutulElevului, aprobat prin OM
4742/2016.

Conform art. 4, alin. (1) din Legea
35/2007, autoritățile locale au obligația
de a lua măsuri pentru creșterea
siguranței unităților de învățământ.
Totodată, art. 2, alin. (1) al Legii

333/2003 prevede obligația
autorităților de a asigura
paza clădirilor ce se află în
posesia acestora, unitățile
de învățământ aflându-se în
domeniul public al consiliilor
locale. Considerăm că
singura măsură viabilă
pentru asigurarea securității
în școli o reprezintă
asigurarea pazei umane.

Solicităm, pe această
cale, Ministerului Educației

Naționale să întreprindă demersuri
pentru ca fiecare școală din România
să beneficieze de pază asigurată de
către autoritățile locale, în schimbul
inițierii uno rpropuneri care atentează
la principiul învățământului gratuit și al
echității, prevăzute de Legea
educației, precum introducerea
uniformei obligatorii”, se arată în
comunicatul de presă emis de
Asociația Elevilor din Constanța, sub
semnătura președintelui Andrei-Mihai
Tănase.

Asociațiile de elevi se
opun introducerii

uniformelor obligatorii


